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Г-Н ЖЕЧО СТАНКОВ 

МИНИСТЪР НА ЕНЕРГЕТИКАТА 

 

 

Относно: Определяне на количеството топлинна енергия, отдадена от 

сградната инсталация в сгради – етажна собственост 

 

 

УВАЖАЕМИ ГОСПОДИН СТАНКОВ, 

 

Повод да се обърна към Вас е Решение № 1037/10.02.2025 г. на Върховния 

административен съд (ВАС) по адм. дело № 85/2024 г., което оставя в сила Решение 

№ 7276/03.07.2023 г. на ВАС по адм. дело № 746/2021 г. (Решение № 7276). 

С Решение № 7276 ВАС отменя т. 6.1.1 от Методиката за дялово разпределение 

на топлинната енергия в сгради – етажна собственост, Приложение към чл. 61, ал. 1 от 

Наредба № Е-РД-04-1/12.03.2020 г. за топлоснабдяването (Наредба за 

топлоснабдяването). 

Отменената разпоредба касае един особено болезнен за потребителите на 

топлинна енергия проблем, а именно: определянето на количеството топлинна 

енергия, отдадено от сградната инсталация в сгради – етажна собственост (СЕС).  

От становище на Министерство на енергетиката (МЕ) до медиите става ясно, че 

ще се предложи нов вариант за определяне на количеството топлинна енергия, 

отдадена от сградната инсталация за СЕС, преди да бъдат изготвени новите 

изравнителни сметки за отоплителен период 2024/2025 г. Тук възниква веднага 

въпросът как ще се формират обаче предстоящите месечни сметки на потребителите 

на топлинна енергия. 

Съгласно чл. 73, ал. 6 от Наредбата за топлоснадяването: „Дяловото 

разпределение на топлинната енергия за сгради - етажна собственост, в които 

клиентите са избрали да заплащат консумираната топлинна енергия по реална месечна 

консумация, се извършва по реда, разписан в приложението към чл. 61, ал. 1, като 

отчетният период е един месец.“ 

В тази връзка се обръщам към Вас за информация как ще се изготвят 

предстоящите сметки на клиентите на топлинна енергия в СЕС, които заплащат 

консумираната топлинна енергия по реална месечна консумация. 

Изразявам увереност, че новите разпоредби относно определянето на топлинна 

енергия, отдадена от сградната инсталация, ще бъдат основани единствено на 

компоненти, които отчитат обективни показатели, при спазване на административно 

производствените правила.  

Очаквам Вашето становище в разумно кратък срок. 

 

С уважение,      

Д-Р АЙСУН АВДЖИЕВ 

ГЛАВЕН СЕКРЕТАР НА  

ОМБУДСМАН НА  

РЕПУБЛИКА БЪЛГАРИЯ 


